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Verontschuldigd /

Agendapunten
Voorzitter Lucia Dewolfs start de vergadering met aan te kondigen dat er geen verontschuldigingen 
werden ontvangen, behoudens een vergissing, en de vraag naar de goedkeuring van de notulen van 
de vorige vergadering, waarvan het verslag in principe consulteerbaar is op de site van de provincie.

1 Goedkeuring van het verslag van de vorige vergadering

Het verslag van de commissie van 21 maart 2023 wordt goedgekeurd. Er zijn geen opmerkingen.

2 Jaarrapportering 2022: PIVO

Jos De Boeck, directeur Mens geeft een toelichting aan de hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Jos De Boeck voor de voorbereiding van de voordracht en de 
grondige weergave van de activiteiten van het voorbije jaar van het PIVO. Dit geeft een serieuze inkijk 
in het werk dat er verricht werd. Het is heel divers en er gebeurt toch wel wat op verschillende 
functionaliteiten. Ze bedankt eveneens het ganse team en wenst hen veel succes voor 2023. Ze gaat 
na of er vragen zijn. 

Er zijn geen verdere vragen of bedenkingen.

3 Jaarrapportering 2022: dienst Landbouw

Ine Vervaeke, diensthoofd Landbouw geeft een toelichting aan de hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Ine Vervaeke voor de voorstelling. De voorzitter is blij om te kunnen 
vaststellen dat corona niet al te zwaar meer heeft gewogen in 2022 en door de vooruitblik naar 2023 



ziet men dat de activiteiten weer volop gaan bloeien. Ze deelt mee dat de dienst Landbouw zeker 
voldoende van zich heeft laten horen en zien. Ze gaat na of er vragen zijn. 

Willy Smout bedankt Ine Vervaeke voor de bijzonder interessante toelichting die heel uitgebreid en 
divers van toepassing is in de landbouw. Hij heeft twee vragen. Ten eerste gaat het over de ‘Korte 
Keten’. Ine Vervaeke heeft een aantal projecten aangehaald zoals ‘Plukvers van de Pers’ en ‘Boeren 
met Klasse’ waar de jeugd heel sterk bij betrokken wordt. Hij geeft mee dat hij dit niet gehoord heeft bij 
de uitleg i.v.m. de ‘Korte Keten’. Hij weet wel dat de jaren 2020 en 2021 coronajaren waren en dit het 
quasi onmogelijk maakte om met de scholen afspraken te maken om het project van kortbij mee op te 
volgen. Maar in 2022 zou dat toch terug aan bod moeten komen. Willy Smout deelt mee dat hij het 
heel belangrijk vindt dat jongeren van kleins af aan goed met de natuur opgeleid worden om dus te 
weten wanneer dat bepaalde soorten van groenten en fruit eigenlijk rijp of plukbaar zijn, zodoende dat 
zij later ook kunnen inspelen op de prijzen. Met name gezonde voeding goedkoop kunnen aankopen 
wanneer ze die kennis hebben. 
Een tweede vraag gaat over de Brabantse Wouden, dat even werd aangehaald. Hij koppelt dit ook 
met het stikstofdecreet. Is er een extra impact en wenst men dus ook ondersteuning te geven aan de 
landbouwers die desgevallend hierdoor zouden geïmpacteerd zijn.

Ine Vervaeke reageert dat de eerste vraag niet helemaal duidelijk is. Ze vult aan dat de dienst 
inderdaad heel wat mogelijkheden aanbiedt aan scholen i.v.m. educatie over en bezoeken aan 
landbouwbedrijven. Heel veel van deze bedrijven van het netwerk ‘Boeren met Klasse’ beschikken 
over een of andere vorm van korte keten verkoop. Deze bedrijven bieden producten aan in hun 
hoevewinkel of verkopen ijsjes. Op deze manier wordt uitgelegd dat deze producten niet alleen in de 
supermarkt worden verkocht. De voordelen of de principes worden meegeven aan de kinderen maar 
ook aan groepen. Zeker merkt men dat degene die de groepen ontvangt hier ook een verkoop aan 
koppelt zodat de bezoekers tijdens het traject kunnen proeven en kopen.

Willy Smout reageert dat hij deze vraag ook een aantal jaren geleden heeft gesteld om een beetje het 
fenomeen weg te krijgen dat de belangstelling, in de praktijk, vooral vanuit gepensioneerden komt 
terwijl men veel meer de jeugd zou moeten aanspreken. En dan zijn de scholen natuurlijk de beste 
organisatie om dat te doen. Dus dit zou hij toch, vooral voor die korte keten, in de verf willen zetten.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Willy Smout voor zijn vraag en gaat na of hij nog bijkomende vragen 
heeft.

Willy Smout reageert dat hij nog een tweede vraag had over de impact van het stikstofdecreet op de 
Brabantse Wouden.

Ine Vervaeke legt uit dat het huidige decreet niet van toepassing is op de landbouwzones rond de 
Nationale Parken en dat het parkendecreet geen gevolgen zou hebben voor de vergunningen. Ze vult 
aan dat dit beter toegelicht wordt door de specialisten.

Toegevoegd bij het verslag
In het Masterplan staat o.a. vooraan (pag. 3) duidelijk vermeld ‘Dit masterplan met zijn 
doelstellingen en projecten vormt geen Beleidsmatig Gewenste Ontwikkeling zoals bedoeld in 
de Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening en kan niet gehanteerd worden bij de beoordeling 
van vergunningsaanvragen’.

Aandachtspunten:

 De erkenning als Vlaams Park of de werking van het parkbureau leiden niet tot nieuwe 
verplichtingen of beperkingen bovenop de vigerende regelgeving.

 De erkenning van een Nationaal Park geeft dus geen aanleiding tot bijkomende 
beperkingen of verplichtingen voor de eigenaars en gebruikers. Dit wordt ook juridisch 
verankerd in artikel 8 van het decreet houdende de Vlaamse Parken en algemene 
landschapszorg. 

 De beperkingen, waar vaak  verkeerdelijk wordt naar gerefereerd, gaan uit van ander 
(bestaand en beslist) beleid dan de parken, onder meer de vigerende regelgeving 
voor kwetsbare gebieden, Natura 2000 gebieden (de Europese natuurdoelen), het 
omgevingsbeleid en het stikstofbeleid.



 De erkenning als Nationaal Park of de werking van het parkbureau genereert dus 
geen nieuwe verplichtingen of beperkingen naast de bestaande wetgeving. Het is 
geen nieuwe ‘overdruk’, maar wel een kwaliteitslabel dat een gebiedsgerichte en 
lokale aanpak faciliteert voor de uitvoering van beslist beleid, zoals o.a. de 
natuurdoelen en VEN, de streekidentiteit, en ook vooral voor het kapitaliseren op een 
kwalitatieve open ruimte.

 Het zijn enkel de Natuurkernen die de erkenning als Nationaal Park zullen krijgen. 
Zo is dit ook opgenomen in de SWO BW → NATUURKERN: vormt het hart van BW 
en is ook het Nationaal Park in zijn juridische betekenis waarvoor de erkenning wordt 
aangevraagd.  Het bestaat uit meerdere deelkernen met volgende bestemming 
volgens Gewestplan: natuurgebied en reservaatgebied, bosgebied, parkgebied, 
buffergebied, valleigebied of waterweg, militair domein of een gelijkwaardige 
bestemming op basis van een goedgekeurd Ruimtelijke Uitvoeringsplan (RUP) of is 
aangeduid als speciale beschermingszone (SBZ).  

Meer informatie zie ook de bijlage op de deelsite ‘230425 Verslag raadscommissie 
Infrastuctuur_ontwerp’.

Willy Smout suggereert om dit toch eens te bespreken in een raadscommissie.

Voorzitter Lucia Dewolfs geeft aan dat dit werd besproken in een vorige raadscommissie Ruimte en 
tijdens de raadscommissie Ruimte waar vandaag onder meer het project van het Pajottenland en de 
Brabantse Wouden aanbod gekomen zijn. Ze denkt dat de raadscommissie Ruimte het ideale platform 
is voor dergelijke vragen.

Willy Smout antwoordt dat hij bij zijn collega zal informeren.

Ine Vervaeke zal hierover afstemmen met de collega’s zodat hetzelfde antwoord wordt geformuleerd.

Willy Smout reageert dat het wel degelijk gaat over de landbouwers.

Ine Vervaeke verduidelijkt dat er een bezorgdheid is waardoor er heel wat overleg heeft 
plaatsgevonden met de landbouwsector, zowel met de administratie als met een groep van 
landbouwers, in een klankbordgroep. Dit is zeker ter sprake gekomen. Deze bezorgdheid wordt 
uiteraard meegenomen binnen de totaliteit van het project. Het onbekende in dit alles is dat men niet 
op de hoogte is over de toekomstige beslissingen, en dat geldt ook voor het stikstofdecreet.

Voorzitter Lucia Dewolfs beaamt dat er in de raadscommissie Ruimte werd meegedeeld dat er heel 
veel overlegmomenten hebben plaatsgevonden en gaat na of er nog vragen zijn.

Er zijn geen vragen meer.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Ine Vervaeke en haar dienst voor de activiteiten van het voorbije jaar 
en geeft aan dat de commissieleden verder op haar rekenen voor de toekomstige activiteiten.

4 Jaarrapportering 2022: dienst Onderwijs

Els Breunig, bestuurssecretaris Onderwijsflankerend Beleid legt uit dat zij de toelichting geeft omwille 
van de afwezigheid wegens ziekte van het diensthoofd Jan Boon. Ze geeft deze toelichting aan de 
hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Els Breunig voor deze voorstelling. De commissieleden krijgen 
hierdoor toch een inzicht van hetgeen er achter de schermen gebeurt bij de dienst Onderwijs. Men 
mag ook vaststellen dat onze scholen het goed doen gezien het aanzienlijke leerlingenaantal. Ze gaat 
na of er vragen zijn.

Willy Smout stelt eveneens vast dat de scholen het goed doen betreffende het aantal leerlingen. Hij 
vraagt naar de verhouding tussen de Nederlandstalige, met name leerlingen die thuis het Nederlands 
als voertaal hebben, en de anderstaligen leerlingen. Want dit vergt toch wel een aparte aanpak 



wanneer dit in een bepaalde school de spuigaten uitloopt. Hij kent de evolutie van de laatste jaren 
niet.

Els Breunig reageert dat zij daar op dit moment niet zomaar voor de vuist een antwoord kan op geven. 
Er zijn uiteraard cijfers over. Het departement Onderwijs houdt het aantal leerlingen met geen 
Nederlandse thuistaal bij. Ze zal deze informatie opvragen bij de scholen. Maar ze heeft op dit 
moment geen weet dat dit de spuigaten uitloopt. 

Toegevoegd bij het verslag
Meer informatie zie bijlage op de deelsite ‘Verhouding tussen de Nederlandstalige en de 
anderstaligen leerlingen’.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Els Breunig en haar dienst voor het werk van het voorbije jaar en de 
voorstelling van vandaag.

5 Overheidsopdracht (raamovereenkomst) voor het leveren van voedingswaren voor het 
provinciebestuur Vlaams-Brabant, inzonderheid voor het PISO te Tienen; goedkeuring van 
het bestek, de voorwaarden en wijze van gunnen.

Stefaan Van Baelen, bestuurssecretaris Aankopen bij de dienst Facilitair Beheer ligt het dossier toe.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Stefaan Van Baelen voor de achtergrondinformatie bij dit dossier. Ze 
heeft een klein vraagje. Ze stelt vast dat het dossier gaat over 3 percelen. Ze vraagt of de inschrijvers 
op die 3 percelen moeten intekenen of kunnen zij ook op een afzonderlijk perceel intekenen?

Stefaan Van Baelen ligt toe dat de inschrijvers inderdaad op afzonderlijke percelen of op twee of drie 
percelen kunnen intekenen. Dat is geen enkel probleem. Hij denkt dat dit ook wel gaat gebeuren. 

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er nog andere vragen zijn.

Linda Van den Eede dacht in het begin van de uitleg gehoord te hebben dat het om een bedrag van 
om en bij de € 65.000 gaat per jaar dus als we dit maal 4 doen, dan komen we aan € 260.000. Dit zou 
dus betekenen dat de voorgestelde € 215.000 onvoldoende gaat zijn. Men zal misschien wel een 
korting krijgen maar uiteindelijk zal de € 215.000 niet voldoende zijn aangezien het leven steeds 
duurder wordt.

Stefaan Van Baelen legt uit dat de € 65.000 een schatting is. Daarom is er ook een tweede 
raamovereenkomst opgemaakt van groenten en fruit. Deze is apart en bedraagt nog eens € 100.000. 
Hij beaamt dat Linda Van den Eede inderdaad gelijk heeft. Dit is een beetje koffiedik kijken. Het is ook 
een leerproces. Maar de raamovereenkomst stopt wanneer de duurtijd ofwel het bedrag bereikt wordt. 
Als de € 215.000 wordt bereikt dan moet er een nieuwe raamovereenkomst op de markt geplaatst 
worden want er werd juist een nieuwe aanpassing op de wetgeving Overheidsopdrachten 
gepubliceerd. Deze houdt in dat vanaf 2025 de omzet die gerealiseerd werd op elke 
raamovereenkomst jaarlijks moet gepubliceerd worden.

Voorzitter Lucia Dewolfs merkt op dat de termijn korter kan zijn dan 4 jaar. Ze vraagt of het besteed 
bedrag per jaar wordt bekeken en dat het bedrag procentueel wordt afgezet tot deze 4 jaar, om het 
totaal bedrag te kunnen nagaan. Ze vraagt eveneens wanneer een volgende aanbesteding dan moet 
uitgeschreven worden.

Stefaan Van Baelen beaamt dit. Elk jaar moeten de omzetten meegedeeld worden en indien men 
vaststelt dat het maximum bedrag van 215.000 euro excl. btw, sneller dan op 48 maanden zal bereikt 
worden, dient men tijdig een nieuwe aanbesteding uit te schrijven, bijvoorbeeld binnen de 2 of 3 jaar.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Stefaan Van Baelen voor de informatie. Ze concludeert dat het 
agendapunt besproken werd door de raadscommissie en kan worden voorgelegd aan de 
provincieraad.

Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.



6 Uittreding uit Havicrem igs.: aandelenvergoeding.

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of gedeputeerde Ann Schevenels iets wenst toe te voegen aan het 
dossier.

Gedeputeerde Ann Schevenels legt uit dat iedereen op de hoogte is over de beslissing van eind 2018, 
bij de vorige legislatuur, over de uittreding van de provincie uit de intercommunales. Men is daarmee 
pas deze legislatuur kunnen starten. Zij heeft al verschillende keren in de commissies en in de 
provincieraad meegedeeld dat dit niet zo ‘n evidente oefening is. Vandaag worden er twee dossiers 
besproken. Eerst en vooral Havicrem igs. Hiervoor heeft de provincie, vermoedelijk vorig jaar, een 
bedrag ontvangen voor de betaling van de nominale waarde. Er werd dan verder onderhandeld en 
gediscussieerd en hiervan zal Tom Vanquaethem het resultaat toelichten. Het tweede dossier gaat 
over IGO igs. Dus stelselmatig zal men een dossier voorbereiden om uit te treden uit al die 
intercommunales maar dit zal stap voor stap gebeuren. Maar de dienst houdt zich daar blijvend mee 
bezig.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt gedeputeerde Ann Schevenels voor de inleiding en geeft het woord 
aan Tom Vanquaethem.

Tom Vanquaethem, bestuurssecretaris Regionale Economie bij de dienst Economie ligt het dossier 
toe aan de hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er vragen zijn over dit dossier.

Willy Smout had een aantal vraagjes bij het doornemen van het dossier. Hij vraagt waarom er niet is 
geïnvesteerd in Havicrem igs. In Hofheide werd wel zoveel geïnvesteerd, dus dat is dan een regeling 
om hiervoor een compensatie te krijgen. Maar het blijft toch nog altijd een raadsel waarom men deze 
twee intercommunales in twee verschillende arrondissement niet gelijk heeft ondersteund met 
betrekking tot investeringen.
Hij heeft nog een tweede vraag. Bij een definitieve dading zal de provincie ongeveer een € 50.000 
ontvangen. Hij vraagt of dit bedrag werd ingeschreven in het meerjarenplan of moet dit nog gebeuren.
Dit is het slot van alle rekeningen, maar hij stelt zich de vraag of de provincie over waarborgen 
beschikt.

Tom Vanquaethem legt uit dat er in elk geval waarborgen zijn in grootteorde van een lening van 10 
miljoen euro. Hij deelt mee dat de stand van zaken kan opgezocht worden met name hoeveel kapitaal 
er nog uitstaat bij deze waarborgen. Maar wat de waarborgen betreft waren deze ongeveer gelijk 
ondersteund. Tom Vanquaethem vermoedt dat de reden van de keuze van ongelijke ondersteuning in 
de twee arrondissementen is dat Vilvoorde reeds beschikte over een crematorium en dat daar een 
regeling getroffen werd qua kapitaal. Maar dit was voor de tijd dat Tom Vanquaethem zich bezig hield 
met intercommunales.

Toegevoegd bij het verslag
Willy Smout vroeg naar de waarborgen aan de intercommunales Havicrem en Hofheide. Deze zijn 
van dezelfde grootteorde:

- De provincie waarborgde aan Hofheide in 2008 een lening voor een bedrag van 
9.000.000 euro. Bij afsluiten van boekjaar 2022 (31-12-2022) stond nog een kapitaal uit 
van 5,99 mio. euro;

- De provincie waarborgde aan Havicrem in 2013 een lening voor een bedrag van 
10.100.000 euro. Bij afsluiten van boekjaar 2022 (31-12-2022) stond nog een kapitaal uit 
van 6,87 mio. euro.

Willy Smout peilde ook nog naar eventuele kosten die zouden ontstaan naar aanleiding van de 
uittredingsvergoeding. De dossierbeheerder van de dienst Economie antwoordde dat er geen 
notariskosten zijn. We vullen aan dat er ook geen belastingen op moeten betaald worden. Enkel 
naar aanleiding van de afsplitsing van de afvaltak van Haviland voor de verkoop aan Intradura, 
wordt door de provincie roerende voorheffing betaald (30%), maar die wordt niet geheven op de 
aandelenvergoeding, maar wel op de jaarlijkse intrest op de obligatie waarmee de vergoeding 



voor het provinciaal aandeel in deze afvaltak wordt afbetaald. Dit is in het geval van deze 
uittreding, uit intercommunale Havicrem, niet van toepassing. 

Gedeputeerde Ann Schevenels reageert dat dit een beleidskeuze geweest is zoveel jaren geleden. Ze 
deelt me dat zijzelf hierbij niet betrokken was. Men ontdekt hierover nu zaken die tot uiting komen door 
de onderhandelingen en gevoerde gesprekken. 
Op de tweede vraag in verband met de meerjarenplanning antwoordt gedeputeerde Ann Schevenels 
bevestigend. Dit gebeurde ook al voor de dossiers van Riobra en Hofheide. Hiervoor werd het 
voorziene bedrag wat aangepast. Dus stelselmatig als men bedragen ontvangt en men kan een 
akkoord sluiten, wordt dat bedrag ook aangepast. 

Gedeputeerde Tom Dehaene bevestigt de aanwezigheid van een operationeel crematorium in Halle-
Vilvoorde en dit gedurende een aantal jaren in een ander gebouw. Hier werd een reserve opgebouwd. 
Deze reserve samen met de subsidie vanuit Vlaanderen volstond om het nieuwe crematorium te 
realiseren met een bijkomende lening waar de provincie wel een waarborg voor heeft gegeven.

Willy Smout vult aan dat Hofheide werd opgericht tijdens de legislaturen van de provincie Vlaams-
Brabant. Het crematorium van Vilvoorde bestond maar werd dan hervormd.

Gedeputeerde Ann Schevenels geeft aan dat Hofheide 18 jaar geleden werd gerealiseerd. Het 
voorstel is om deze twee crematoria, het zijn gelijkaardige intercommunales, gelijk te stellen.

Tom Vanquaethem licht toe dat het maatschappelijk kapitaal ongelijk was: bij Havicrem € 485.000 en 
bij Hofheide € 874.000. Dit werd eerst maar voor 1/3 volstort, maar later volledig. Hier zit ook het 
verschil en dan inderdaad wat gedeputeerde Tom Dehaene heeft gezegd, ze beschikte al over een 
zeker budget.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Willy Smout voor de vragen en gedeputeerde Ann Schevenels,  
gedeputeerde Tom Dehaene en Tom Vanquaethem voor de antwoorden. Ze concludeert dat het 
voorgesteld agendapunt besproken werd door de raadscommissie en kan worden voorgelegd aan de 
provincieraad.

Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.

7 Uittreding uit IGO igs.: afstand van aandelenvergoeding.

Tom Vanquaethem, bestuurssecretaris Regionale Economie bij de dienst Economie ligt het dossier 
toe aan de hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er vragen zijn over dit dossier.

Willy Smout stelt vast dat de provincie 0% heeft moeten storten. Hij vraagt of er nog notariële of 
andere administratieve kosten aan verbonden zijn, want deze kosten zou IGO dan wel voor zijn 
rekening moeten nemen.

Tom Vanquaethem legt uit dat de provincie bij de vorige intercommunales geen administratieve kosten 
heeft gehad. Statutair is de provincie al lang uit de intergemeentelijke samenwerkingsverbanden. Die 
aktes werden neergelegd en voor de rest heeft de provincie hier geen kosten aan.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Tom Vanquaethem en concludeert dat het voorgesteld agendapunt 
besproken werd door de raadscommissie en kan worden voorgelegd aan de provincieraad.

Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.

8 Rondvraag

Voorzitter Lucia Dewolfs deelt mee dat de volgende raadscommissie digitaal zal doorgaan op 23 mei 
2023 om 11 uur. Ze vult aan dat de vergadering steeds wordt bevestigd met een uitnodiging en een 
teamslink.



Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er nog vragen of bedenkingen zijn.

Er zijn geen verdere vragen of bedenkingen.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt iedereen voor hun aanwezigheid.

Datum volgende vergadering 23 mei 2023 om 11 uur
Einduur van de vergadering 16:35 uur

De secretaris, De voorzitter,

Tania Gilson/Karima Arredouani Lucia Dewolfs


